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B ár idén a Húsvét meg-
lehetősen későn (április 
13-án) fog csak bekö-
szönteni, van ahol már 
gőzerővel dolgoznak 

azon, hogy az ünnepi asztalra 
igazán finom falatok kerüljenek. 
Fleischmann (alias Horváth) 
Kálmán hentes, a szakma kiváló 
mestere – a rákoshegyi Lőrinci 
úton található Fleischmann Hús 
Koktélbár tulajdonosa – és mun-
katársai még ki sem heverték 
a karácsonyi és újévi rohamot, 
már nekiláttak a húsvéti sonka 
készítésének. Hisz az igazi, ha-
gyományos sonka elkészültéhez 
80-100 nap szükségeltetik! Míg 
az ilyen-olyan marketek akciós 
kínálatában kapható termékeket 
5-7 nap alatt „készítik el”… Ez a 
gyorsérlelése módi - mely ellent-
mond a szakma szinte minden 
szabályának – hazánkban a ki-
lencvenes évek elején kezdett el-
terjedni. A húst nitrites pácsó-
oldattal injekciózzák be, nem 
hagyják száradni, nem „húz-
zák ki” belőle a vizet, nem szá-
rítják szellős helyen, ehelyett 
vákuumcsomagolással fojtják 
le, aminek következtében a 
felbontás után igen gyorsan 
megindulhat a romlás.

Azokhoz a fekete-erdei, 
vörösborban pácolt sonkák-
hoz, melyek a Fleischmann 
Hús Koktélbárban február 
16-tól lesznek kaphatók, még 
az óévben kezdték el levág-
ni a sertéseket. Az igazi son-
ka ugyanis a következőképp 
készül: vágás után két napig 
hagyják pihenni a húst, hogy 
a rostok megnyugodjanak. 
Ezt követően egy nap a cson-

tozás, a formázás. Majd a son-
kák méretétől függően 2-6 hétig 
forgatják sóban, hogy kihúzzák 
belőle a vizet. Ekkor már főzik 
a páclevet, mely a bajor fekete-
erdei típusnál a következőkből 
áll: borókabogyó, babérlevél, 
mustármag, szegfűbors és szeg-
fűszeg, valamint 100 literben 20 

liter vörösbor – esetünkben egri 
bikavér. Ebben a főzetben 3 hé-
tig érlelődik a hús. Ezt követően 
száraz, hűvös helyen szárítják 
a combokat négy napig. Végül 
2-5 napos lassú füstölés jön, ke-
ményfa (bükk és tölgy), valamint 
20%-ban fenyőforgács füstje fe-
lett. Már „csupán” 3-4 hét lehű-

tés van hátra, és jöhet a kész 
sonka ünnepi asztalunkra. A 
Fleischmann Hús Koktélbár 
idén 2,5 tonna sonkával várja a 
húsvéti rohamot, lesz csontos 
(10-14 kg-os), mandolin (azaz 
csont nélküli) és szív alakú 
sonka, valamint húsvét alkal-
mából mangalica-szarvas és 
mangalica-ló szalámi, állator-
vosilag bevizsgált pecsenyebá-
rány, és XXL-es méretű, tanya-
si paraszttojás a kínálatban. A 
nagy rohamra készülő sonkák 
már a füstben vannak. A hen-
tes bolt minden nap 7-19 óra 
között várja a kedves vásárló-
kat, március 1-jén pedig újra 
kinyit zöldségüzletük is.

Dudás László
(x)

Már a füstön van 
a húsvéti sonka!
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– Ennyi pályán eltöltött év után 
tud még örömet okozni neked egy 
olyan közönségdíj, mint a Pepitáé?

– Hogy a csudába ne, nagyon is, 
sőt mi több: igen meglepett, hogy 
ezt a megtisztelő díjat megkapom, 
mint ahogy azon is csodálkoztam, 
miszerint egy bulvármagazin év 
végi szavazásában én lettem az or-
szág ötödik legnépszerűbb embere! 
Én minden olyan díjat megkap-
tam az életemben, amit a közönség 
adott, némelyiket több alkalom-
mal is, és bár van két magas rangú 
kormánykitüntetésem is, az mind 
semmi azokhoz képest, amiket a 
nézők szavaztak meg nekem, rá-
adásul ezt nem most találtam ki, 
évek óta mondogatom. Eközben 
szinte természetes, hogy a szakmai 
elismerések messzire elkerültek, hi-
szen a díjátadók látnak egy pasast, 
aki baromi jól van, aki – mondhat-
ni – baromi sikeres, jól érzi magát 

a bőrében minden szempontból, 
szeretik az emberek, na, akkor en-
nek nem adunk, inkább valami szo-
morúművésznek. És ez abszolút így 
van! Én kakukktojás vagyok ebben 
a témában, és így is kezelnek, ráadá-
sul most, hogy kezdek lassacskán 
öregedni, most már csakazértis így 
kezelnek. Ezt tudomásul kell venni, 
tudomásul is veszem, így van ez jól. 
A Pepita-díj átvételekor is elmond-
tam viszont, hogy soha, semmilyen 
rendezvényre, partira, összejövetelre 
nem szoktam elmenni, már meghí-
vókat sem küldenek épp emiatt ne-
kem. Kizárólag olyan eseményeket 
látogatok, amihez személyes indít-
tatásom, kötődésem van, vagyis ha 
például imádom a fellépő művészt, 
vagy ha valamiféle nemes ügyről van 
szó. A Pepita-díj pedig ilyen, hiszen 
úgy gondolom, oda kell állnom egy 
olyan lap mellé, amely végre semmi 
mással nem foglalkozik, mint a ma-

gyar színház-, film- és zeneművé-
szet jeles képviselőivel, támogatnom 
kell, mert boldogság, hogy végre 
megint van egy ilyen újság!

– Az elismeréseket manapság 
csakugyan meg kell becsülni, annál is 
inkább, mert minden vonalon törnek 
előre a fiatalok, akár tehetségesek, 
akár nem. Hogyan vélekedsz erről?

– Ezeket a dolgokat ennyi, pályán 
eltöltött év után sem veszem ter-
mészetesnek, magától értetődőnek, 
hiszen egyrészt nem az, másrészt 
csakugyan jönnek, és már itt is van-
nak azok a fiatalok, akik teljesen 

normális módon szeretnék végre 
már kivenni a stafétabotot a kezünk-
ből. Ez tökéletesen rendben van, 
imádom, szeretem őket, nyomulja-
nak, tolakodjanak, én is ugyanezt 
tettem annak idején, máskülönben 
nem lennék most itt. Mivel elmúl-
tam ötven, és a kereskedelmi tévék 
műsoraik 99 százalékát a 18 és 49 
év közötti korosztálynak szánják, 
sokat gondolkodom mostanában 
azon, hogy talán ideje volna végleg 
abbahagynom a színészmesterség 
gyakorlását. Többet kellene már 
olvasgatni, pihengetni, barátokkal 
találkozni, a gyerekeimmel foglal-
kozni, és nem állandóan a munka 
után rohangálni. A visszavonulást 
szerintem legjobb akkor megtenni, 
amikor még ugyan jó formában van 
az ember, még sikerei vannak, még 
szereti a közönség, de már kezd 
fáradni, és semmi esetre sem akar 
csalódást okozni az embereknek.

– Szereted még, amikor autogra-
mot kérnek tőled?

– Hogyne szeretném, az nagy 
boldogság! Az emberek általában 
azért szokták kérni, mert tetszett 
nekik az, amit csináltam, és ez jó 

érzéssel tölt el akárhányadszorra is! 
Egy színésznek például azért van 
úgynevezett fogadótapsa, mert a 
néző tudja, hogy számíthat olyasmi-
re, amit más kollégától nem kaphat 
meg, vagyis tapsával előre inspirál 
arra, hogy baromi jól játsszak akkor 
és ott. Az a helyzet, hogy akiktől ma 
kérnek autogramot, azoknak a felét 
egyáltalában nem ismerem. Egy-
részt, mert nem érdekelnek, más-
részt mert nincs mögöttük teljesít-
mény. Annak idején kellett valamit 
csinálni, valami értékeset letenni 
az asztalra ahhoz, hogy elismerjék 
az embert. Az utóbbi években is-
mertem és tanultam meg azt a szót 
például, hogy „celeb”. Na, hát az Is-
ten megadta nekem, hogy ne celeb 
legyek, hanem Valaki. Manapság 
egyébként már aláírás helyett in-
kább mindenki közös fotót akar, 
amit a mobiltelefonjával csinál, de 
ez sem baj. Legutóbb, egy vidéki 
fellépésem alkalmával tovább tar-
tott az autogramosztás, fotózkodás, 
mint maga a műsorom, de én addig 
el nem jövök sehonnan, amíg vala-
ki aláírást, közös képet akar…

(Részlet a Pepita Magazin, 
2009 februári számából)

BAJOR IMRÉT a közönség úgy szereti, ahogy van
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Decemberben első ízben adták át a Pepita-díjat, amelyet Bod-
rogi Gyula és Fodor Zsóka mellett Bajor Imre is megkapott. A 
közönségszavazás eredménye nem meglepő, hiszen mindhárom 
művész óriási népszerűségnek örvend hosszú évek, évtizedek 
óta, ezért pedig komolyan megdolgoztak munkásságuk során. 
Bár Bajor Imre pályája kezdetén a Déryné Színház utazó társu-
latának tagjaként drámákban, komoly témájú színdarabokban 
is szerepelt, neve mára – úgy tűnik – mindörökre összeforrt a 
kabaréműfajjal, a vidámsággal, a humorral, legyen szó akár tel-
evíziós, akár rádiós, akár színpadi megjelenésről. Mi, a közön-
ség pedig úgy szeretjük Őt, ahogy van.


